

Referat fra FU møde i Dansk Køreforbund

d. 15. januar 2025 kl. 19:00

Dato:	15. januar 2025
Deltagere:	Erling Larsen EL, Jørgen Konge JK, Kasper Petersen KP, Randi Lundsgaard RL, Jan Eliassen (JE) Nikolaj Hansen (NH) Anne Grethe Nørgaard (AG) Mette Nørgaard (ref)MN Afbud fra Birthe Fogh, Henning Fogh
Pkt. 1 Godkendelse af ref. fra sidste møde	Referat er godkendt efter indkomne rettelser.
Pkt. 2 Konstituering af FU	Ad 2. Anne Grethe Nørgaard er enstemmigt valgt til næstformand. Velkommen til Jan Eliassen og Randi Lundsgaard.
Pkt. 3: Forventningsafstemning til arbejdet i FU. Herunder FU repræsentanter i de forskellige udvalg	Ad 3. AG har været kontaktperson til KU, NH har været kontakt person for juniorudvalget. EL er kontakt til Tømmerkørsel, Elin Juulsgaard har været det for Traditionel Kørsel. RL vil gerne tage over efter Elin. FU agter ikke at blande sig i udvalgenes arbejde. Intentionen er at være sparringspartner for udvalgene og der er en direkte dialog med udvalgene. AG pointerer at medlemmer af FU arbejder for hele landet, altså DKF, og ikke eget selskab. JE spørger efter hvad suppleanternes kompetencer er. EL pointerer at alle er velkommen til at give sin mening til kende og alle kan få et punkt på dagsordenen. EL fortæller der arbejdes primært på at tingene snakkes igennem til der er bred enighed i FU. JE efterlyser at der kommer referater fra KU, der ikke blot er beslutningsreferater. AG har talt med KU om dette og vil tage det op igen.
Pkt. 4 Evaluering af HB mødet 2024	Ad 4. JE giver stor ros til ordstyrer Jens Bodum ved HB mødet. Dog mener JE, det er problematisk at Jens Bodum også har stemmeret. JE foreslår Jens Bodum fortsat foreslås som ordstyrer og så kan der findes en anden fra SKS, der kan stemme på vegne af SKS. EL vil arbejde på dette.
Pkt. 5 Regnskab og forberedelse af lukning af Køresporten. Hvad gør vi ved moms nr?	Ad 5. KP orienterer at regnskabet er afsluttet. Køresporten afsluttes efterfølgende. Det kræver dog, at der er et beslutningsreferat, der tilkendegiver at pengene fra Køresporten går direkte til DKF. FU tilkendegiver at pengene fra Køresporten skal gå

	<p>direkte til Dansk Køre Forbund. AG foreslår at pengene fra Køresporten placeres særskilt, så det kan besluttes om de skal gå til noget særligt. Der diskuteres bredt om dette. Pengene placeres særskilt til næste formandsmøde, hvor der tages en beslutning.</p>
<p>Pkt. 6 Økonomi 6.1 Takster på kørepenge og andre honorarer til dommere, instruktører m.m. 6.2 Prisforhøjelse til DRF for kuske, der kører i udlandet. (Prisen er steget fra 500 kr til 1500 kr/kusk og der er efter oplysninger KU 14 kuske.</p>	<p>AG spørger efter det detaljerede regnskab for Kørelejre for 2024, da juniorudvalget skal have det forelagt. NH orienterer om at der ikke er fundet formand for Juniorudvalget. NH vil efterlyse dette til mødet i Juniorudvalget d. 3. februar, hvor der forventes en afklaring. Efterfølgende skal der sendes et detaljeret budget til Juniorudvalget. NH vil også efterlyse referater fra møderne i Juniorudvalget. KP undrer sig over at der i info vedr. kørelejre 2025 er uklarhed over hvem der står for lejrene. DKF er ikke involveret i lejrene. KP orienterer om at det er gået rigtig godt med kuskelicenserne. AG beder KP om at dele den video vedr. oprettelse af profil på Klubmodul, som, KP lavede. KP vil lave en ny video, der er mere bredt orienteret.</p> <p>Ad 6.1 EL orienterer om den takst der skal bruges er den der hedder ”Skattefri godtgørelse 2025 for ulønnede bestyrelsesmedlemmer” Taksten der skal bruges er 3,81 kr for de første 20.000 km. Det pointeres, at der kun skal gives kørepenge tur/retur x1 pr stævne pr dommer. JK tilretter befordingsskemaet Stiller det arrangerende selskab ikke overnatning til rådighed, må selskabet selv betale øvrige transport omkostninger. AG spørger om der er interesse for flere kusketrænere kurser. AG spørger om der er stemning for at der bliver afholdt flere uddannelser JE spørger om hvor mange der blev uddannet. AG fortæller der blev uddannet i alt 15 trænere i 2023/2024. AG mener ressourcerne er givet godt ud, da der også undervises i sikkerhed og hestevelfærd. AG orienterer om at der udarbejdes budget, så uddannelsen balancerer og går i nul, da det er egen betaling. EL mener det skal holdes indenfor DKFs regi. Dette er der bred enighed om.</p>

	<p>Der diskuteres bredt i fht både økonomien i det og udformningen af kurserne. Det besluttes, at Evt. underskud og overskud går til DKF.</p> <p>Ad 6.2 KP har talt med DRF. Associeringsaftalen med DRF er ikke blevet revideret i flere år og aftalen skal fornyes. DRF kan ikke forhøje taksterne så længe aftalen ikke er revideret, men denne aftale skal snarest fornyes. JE spørger om ikke kuskelicensen blev oprettet for at afholde diverse udgifter. Dette er der enighed om Kuske får et FEI Pas gratis, men ryttere skal selv betale for dette. Ved tilmelding til udenlandske FEI stævner skal der betales gebyr. KP har aftalt møde med Josefine fra DRF vedr. aftalen skal revideres snarest. EL bør også deltage i mødet. Resultatet sendes efterfølgende ud til FU.</p>
Pkt. 7 Klublicens – kører det som det skal?	<p>Ad 7 KP har orienteret at kuskelicensen kører stort set som det skal. Kuskelicens er en del af den daglige drift og går ikke kun til tilmeldingerne.</p>
Pkt 8 Forberedelse af formandsmøde i marts. Emner, der skal på dagsorden. Hvor skal det holdes og hvem er tovholder?	<p>Ad 8 Formandsmødet afholdes på Fyn (muligvis hos Mads Milling) JK vil sende en forhåndstilmelding ud. Forslag til dagsorden: Økonomi Mangel på dommere (skyldes dette kulturen. Findes der f.eks. konfliktmæglere i DRF, som vi kan benytte os af) Kulturen i DKF Etiske regler Hvert udvalg skal udarbejde et udkast til hvordan de overordnede etiske retningslinjer for omgang med heste skal udmøntes i de forskellige discipliner. Disse skal fremsendes til formanden 14 dage før formandsmødet og udsendes sammen med dagsordenen til mødet Ordstyrer til HB møde Offentliggørelse af medlemstal for hvert selskab?</p>
Pkt 9 Indberetning til DIF	<p>Der skal følges op på dette. JK vil lave opslag for et minde selskaberne om dette. EL følger op på vedtægterne fra Fjordhestenes Køreklub i fht om de kan blive medlemmer af DKF.</p>
Anne Grethe Nørgaard har skrevet de vedtagne paragrafer ind i de samlede	<p>Læs dem igennem og vi drøfter om der er rettelser/stavefejl mm inden de offentliggøres</p>

<p>vedtægter. Se bilag</p>	<p>/underskrives af dirigenten. AG vil gerne have ekstra øjne på. RL har nogle kommentarer. AG vil gå teksten igennem igen. Formuleringerne kan dog ikke ændres, da disse er godkendt. Det rent grafiske skal korrigeres. AG sender til EL for endelig underskrivning.</p>
<p>Punkt 11 Strategi for udmøntning af de vedtagne overordnede etiske retningslinjer for omgang med heste. Herunder udarbejdelse af tillæg fra de enkelte udvalg og planlægning af stormøde for alle medlemmer. Se bilag</p>	<p>Ad. 11 Der tilkendes at dette er i orden.</p>
<p>Punkt 12 Rettelser til hjemmesiden.</p>	<p>Ad 12 Der diskuteres bredt omkring rettelserne. JK giver udtryk for at det er godt, der kommenteres inde på FB, da alle så kan se kommentarerne. RL efterlyser hvem der skal kontaktes i fht rettelser på hjemmesiden. JK står for det tekniske. Udvalgene står primært for indholdet. De respektive kontaktpersoner for udvalgene vil opfordre udvalgene til at gå deres sider igennem for en evt., opdatering. Der diskuteres bredt i fht annoncer på hjemmesiden. Annoncer kontra Nyheder. En mulighed er at JK bringer en nyhed og efterfølgende forespørger vedkommende fra nyheden om de vi annoncerer efterfølgende.</p>
<p>Punkt 13 Status på jubilæumsbog v. Jørgen Konge</p>	<p>Ad 13 JK orienterer at bogen næsten var færdig, dog efterlyser JK artikler for de seneste to til tre år. Desuden opfordre JK FU medlemmerne til at læse det igennem, der er lagt på FB. Derefter sættes bogen op og EL skal inden trykning skrive en "bagord" Prisen sættes ud fra størrelse, vægt m.m. Bogen udbydes derefter til salg. Det bliver muligt at bestille bogen inden og derved får man sit navn og selskab skrevet bag i bogen. Bogen kan sættes til salg på webshoppen.</p>
<p>Punkt 14 De gode historier v. Mette Nørgaard og Jørgen Konge</p>	<p>Ad 14 JK og MN vil sende ud fire gange om året. MN sender en opfordring til selskaberne (formænd og sekretærer) med at sende historier ind. Dette starter når JK er færdig med bogen.</p>
<p>Punkt 15</p>	<p>Ad 15</p>

<p>Eventuelt</p>	<p>JE opfordre til at hvert selskab har medlemstal med til HB møde. Gerne således at tallene er klar til det sidste formandsmøde inden HB mødet.</p> <p>JE opfordre til at der på hjemmesiden står medlemstal for hvert enkelt selskab. Der skal hvert selskab spørges, om det er i orden.</p> <p>NH har en forespørgsel fra Juniorudvalget, om der skal indhentes en børneattest ved udefrakommende undervisere. RL opfordre til at NH tager kontakt til DRF. NH forespørger om Juniorudvalget kan få egen mailkonto. Dette er i orden.</p>
<p>Punkt 16 Punkter til næste møde</p>	<p>Ad 16</p> <p>Associeringsaftale med DRF vedr. FEI Sekretær – arbejdsopgaver Forretningsorden til FU Beslutning i fht penge fra Køresporten</p>
<p>Punkt 17 Næste møde</p>	<p>Ad 17</p> <p>Søndag d. 19. februar kl. 19:00 på Teams.</p>